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Grundskolenämnden 
 
Datum: 2023-11-30 
Tid: 14:00–16:00 (ajournering § 183, 15:30-15:35) 
Plats: Sessionssalen, Rådhuset 
 
Närvarande ledamöter 
Jonas Håård (S) 
Emelie Jaxell (M) 
Mats-Olof Liljegren (L) 
Matilda Jansson (S) 
Thomas Börjesson (S) 
Inger Blückert (S) 
Magnus Talbäck (S) 
Mattias Eonsuu (M) 
Maria Hedwall (M) 
Elisabeth Malmqvist (C) 
Bo Ammer (SD) 
Lena Hansson (L) 
Kasper Avenbrand (KD) 
Christer Håkansson (V) 
Robert Stenberg (ÖrP) 
 
Närvarande ersättare 
Annette Jansson (S) 
Gunilla Neogard (S) §§ 181-185 
Samuel Andersson (M) 
Hannes Önander (C) 
Margret Brini (SD) 
Jesper Nordström (KD) 
 
Övriga 
Sarah Lundin Nämndsekreterare 
Katarina Arkehag Förvaltningsdirektör  
Maria Viduss Nämndsekreterare 
 
Paragraf 179–185 
 
 
 
 
Sarah Lundin, sekreterare 
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Digitalt justerat protokoll. 
 
 
 
 
Jonas Håård (S), ordförande 
 
 
 
 
Kasper Avenbrand (KD), justerare  
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§ 179 Protokolljusterare 
Handläggare: Jonas Håård (S) 

Ärendebeskrivning 
Nämnden utser protokolljusterare. Dagens protokoll ska justeras omedelbart.  

Förslag till beslut 
Förskole- och grundskolförvaltningens förslag till Grundskolenämnden:  

Ordinarie: Kasper Avenbrand (KD) 

Ersättare: Bo Ammer (SD) 

Protokollet justeras omedelbart.  

Beslut 
Grundskolenämnden beslutar:  

Ordinarie: Kasper Avenbrand (KD) 

Ersättare: Bo Ammer (SD) 

Protokollet justeras omedelbart.  

§ 180 Anmälan av övriga frågor 
Handläggare: Jonas Håård (S) 

Ärendebeskrivning 
Nämndens ledamöter ges tillfälle att anmäla övriga frågor till nämnden.  

Inga övriga frågor anmäls.  

§ 181 Anmälan av jäv 
Handläggare: Jonas Håård (S) 

Ärendebeskrivning 
Anmälan av eventuell jävsituation.  

Ingen jäv anmäls.  

§ 182 Godkännande av dagordning 
Handläggare: Jonas Håård (S) 

Ärendebeskrivning 
Nämnden föreslås godkänna föreslagen dagordning.  

Förslag till beslut 
Förskole- och grundskoleförvaltningens förslag till Grundskolenämnden:  

- Godkänna föreslagen dagordning.  
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Beslut 
Grundskolenämnden beslutar:  

- Godkänna föreslagen dagordning.  

§ 183 Sammanslagning av grundskoleenheter samt fortsatt 
översyn av grundskolornas lokaler  - Beslut 
Ärendenummer: Gn 2179/2023 
Handläggare: Katarina Arkehag 

Ärendebeskrivning 
Örebros kommunövergripande strategier och budget 2024 som antogs i juni 
2024 ger kommunens samtliga nämnder, utöver kommunövergripande mål, 
nämndspecifika uppdrag som ska påbörjas under 2024. Grundskolenämnden 
har fått följande uppdrag:  

För att möta framtidens behov och utmaningar genomföra en övergripande 
översyn av grundskolans och förskolans lokaler.  

Grundskolenämnden beslutade den 31 augusti 2023 att ge Förskole- och 
grundskoleförvaltningen i uppdrag att omgående påbörja översyn av 
grundskolans lokaler utifrån formulering av uppdraget i ÖSB 2024 samt ta 
fram förslag till beslut för eventuella åtgärder till Grundskolenämnden i 
november 2023.  

Enligt uppdraget ska översynen utmynna i ett eller flera förslag med möjliga 
åtgärder på kort och lång sikt. Förslagen ska innehålla risk- och 
konsekvensanalyser samt bland annat belysas utifrån följande perspektiv: 

 Förutsättningar att bedriva undervisning med legitimerade lärare 
 Geografisk spridning samt tillgång till skolskjuts 
 Elevprognoser och elevflöden 
 Konsekvenser för elever och vårdnadshavare 
 Konsekvenser för medarbetare 
 Effektivt lokalutnyttjande 
 Ekonomiska konsekvenser  

Översynen ska ske i samarbete med Örebro kommuns 
Lokalförsörjningsavdelning och Förskolenämnden, i dialog med rektorer och 
fackliga organisationer samt andra aktuella aktörer. 

Förskole- och grundskoleförvaltningen har tillsammans med 
Lokalförsörjningsavdelningen gjort analyser av olika geografiska områden för 
att få en bild av nuläge med elevantal per skola och framtida elevprognoser för 
perioden 2024-2032. Analyserna har lett till identifierade områden där det är 
möjliga att göra åtgärder på kort sikt, inför läsåret 2024/2025, samt områden 
som behöver mer omfattande analyser för åtgärder på längre sikt.  
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Beslutsunderlag 
- Tjänsteskrivelse - Förslag om sammanslagning av grundskoleenheter samt 
fortsatt översyn av grundskolornas lokaler 2023-11-24 
- Tjänsteskrivelse - Uppdrag utredning lokaler 
- Barnkonsekvensanalys 
- Behovsanalys 2025–2035, grundskola (Gn 154/2023) 
- Bilaga 1 behovsanalys 2025–2035, grundskola (Gn 154/2023) 
- Power point presentation av Förslag beslut lokalöversyn gsn 231123 

Förslag till beslut 
Förskole- och grundskoleförvaltningens förslag till Grundskolenämnden: 

1. Sörbyskolan och Sörbyängsskolan slås ihop till en ny skolenhet från 
och med läsåret 2024/25 i Sörbyskolans lokaler. 

2. Kryddgårdsskolan och Änglandaskolan slås ihop till en utökad enhet 
från och med läsåret 2024/25 i Änglandaskolans lokaler. 

3. Planerad renovering av Wallerska skolan pausas och en utredning av 
området Väster genomförs med förslag på eventuella åtgärder.  

Yrkande 
Jonas Håård (S) yrkar bifall till Förskole- och grundskoleförvaltningens förslag. 
 
Bo Ammer (SD) yrkar i första hand att ärendet återremitteras och kompletteras 
med utförliga prognoser för skolornas upptagningsområde samt erforderlig 
konsekvensanalys kring beslutets påverkan i Ladugårdsängen, Sörbyängen, 
Sörby och Tybble. Samt inkludera samtliga kostnader och besparingar beslutet 
medför, vilka investeringsbehov som uppstår och dess prognostiserade 
kostnader. I andra hand yrkar Bo Ammer (SD) att i det fall yrkandet om 
återremiss faller ska ärendet avslås i sin helhet. 

Kasper Avenbrand (KD) yrkar avslag på beslutspunkt 1 och 2 till förmån för 
eget yrkande om att översynen av grundskolans lokaler fortgår, men 
parlamentariskt, för att beslut om eventuella skolnedläggningar i stället ska tas 
vid ett grundskolesammanträde hösten 2024. Kasper Avenbrand (KD) yrkar 
bifall till beslutspunkt 3.   

Robert Stenberg (ÖrP) yrkar avslag på Förskole- och grundskoleförvaltningens 
förslag. 

Christer Håkansson (V) yrkar att få lämna ett särskilt yttrande till protokollet. 

Mats-Olof Liljegren (L) yrkar bifall till Förskole- och grundskoleförvaltningens 
förslag samt att få lämna ett särskilt yttrande till protokollet. 

Emilie Jaxell (M) yrkar bifall till Förskole- och grundskoleförvaltningens 
förslag. 
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Proposition 
Ordförande Jonas Håård (S) ställer först proposition på Bo Ammers (SD) 
yrkande om återremiss och finner att Grundskolenämnden beslutar att avslå 
yrkandet vilket innebär att ärendet ska avgöras idag. 

Bo Ammer (SD) och Robert Stenberg (ÖrP) reserverar sig mot beslutet 
gällande återremiss. 

Ordförande Jonas Håård (S) föreslår därefter en propositionsordning där 
förslaget gås igenom beslutspunkt för beslutspunkt. Grundskolenämnden 
godkänner propositionsordningen. 

Ordföranden finner att det finns tre förslag till beslutspunkt 1, det vill säga 
Förskole- och grundskoleförvaltningens förslag, Robert Stenbergs (ÖrP) och 
Bo Ammers (SD) yrkande om avslag och Kasper Avenbrands (KD) yrkande.  

Ordföranden ställer Förskole- och grundskoleförvaltningens förslag mot 
Kasper Avenbrands (KD) yrkande och finner att Grundskolenämnden beslutar 
enligt Förskole- och grundskoleförvaltningens förslag. 

Kasper Avenbrand (KD) reserverar sig mot beslutet. 
 
Därefter ställer ordförande Förskole- och grundskoleförvaltningens förslag 
mot Robert Stenbergs (ÖrP) och Bo Ammers (SD) yrkande och finner att 
Grundskolenämnden beslutar enligt Förskole- och grundskoleförvaltningens 
förslag. 

Grundskolenämnden ajournerar sig 5 minuter för överläggning. 

Votering begärs och verkställs. 

Förskole- och grundskoleförvaltningens förslag ställs mot Robert Stenbergs 
(ÖrP) och Bo Ammers (SD) yrkande. 

Ja-röst innebär bifall till Förskole- och grundskoleförvaltningens förslag. Nej-
röst innebär bifall till Robert Stenbergs (ÖrP) och Bo Ammers (SD) yrkande. 

Ja-röster lämnas av Jonas Håård (S), Emelie Jaxell (M), Mats-Olof Liljegren (L), 
Matilda Jansson (S), Thomas Börjesson (S), Inger Blückert (S), Magnus Talbäck 
(S), Mattias Eonsuu (M), Maria Hedwall (M), Elisabeth Malmqvist (C), Lena 
Hansson (L), Christer Håkansson (V). 

Nej-röster lämnas av Bo Ammer (SD), Kasper Avenbrand (KD), Robert 
Stenberg (ÖrP) 

Ordförande finner med resultatet 12 ja-röster och 3 nej-röster att 
Grundskolenämnden beslutar enligt Förskole- och grundskoleförvaltningens 
förslag. 

Bo Ammer (SD), Robert Stenberg (ÖrP) och Kasper Avenbrand (KD) 
reserverar sig mot beslutet.  
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Ordföranden finner att det finns tre förslag till beslutspunkt 2, det vill säga 
Förskole- och grundskoleförvaltningens förslag, Robert Stenbergs (ÖrP) och 
Bo Ammers (SD) yrkande om avslag och Kasper Avenbrands (KD) yrkande.  
 
Ordföranden ställer Förskole- och grundskoleförvaltningens förslag mot 
Kasper Avenbrands (KD) yrkande och finner att Grundskolenämnden beslutar 
enligt Förskole- och grundskoleförvaltningens förslag. 

Kasper Avenbrand (KD) reserverar sig mot beslutet. 
 
Därefter ställer ordförande Förskole- och grundskoleförvaltningens förslag 
mot Robert Stenbergs (ÖrP) och Bo Ammers (SD) yrkande och finner att 
Grundskolenämnden beslutar enligt Förskole- och grundskoleförvaltningens 
förslag. 

Votering begärs och verkställs. 
 
Förskole- och grundskoleförvaltningens förslag ställs mot Robert Stenbergs 
(ÖrP) och Bo Ammer (SD) yrkande. 
 
Ja-röst innebär bifall till Förskole- och grundskoleförvaltningens förslag. Nej-
röst innebär bifall till Robert Stenbergs (ÖrP) och Bo Ammers (SD) yrkande. 
 
Ja-röster lämnas av Jonas Håård (S), Emelie Jaxell (M), Mats-Olof Liljegren (L), 
Matilda Jansson (S), Thomas Börjesson (S), Inger Blückert (S), Magnus Talbäck 
(S), Mattias Eonsuu (M), Maria Hedwall (M), Elisabeth Malmqvist (C), Lena 
Hansson (L), Christer Håkansson (V). 
 
Nej-röster lämnas av Bo Ammer (SD), Kasper Avenbrand (KD), Robert 
Stenberg (ÖrP). 
 
Ordförande finner med resultatet 12 ja-röster och 3 nej-röster att 
Grundskolenämnden beslutar enligt Förskole- och grundskoleförvaltningens 
förslag. 

Bo Ammer (SD), Robert Stenberg (ÖrP) och Kasper Avenbrand (KD) 
reserverar sig mot beslutet  
 
Därefter finner ordföranden att det finns två förslag till beslutspunkt 3, det 
vill säga Förskole- och grundskoleförvaltningens förslag respektive Robert 
Stenbergs (ÖrP) och Bo Ammers (SD) yrkande om avslag. 
 
Ordföranden ställer dessa mot varandra och finner att Grundskolenämnden 
beslutar enligt Förskole- och grundskoleförvaltningens förslag.  
 
Votering begärs och verkställs.  
 
Förskole- och grundskoleförvaltningens förslag ställs mot Robert Stenbergs 
(ÖrP) och Bo Ammers (SD) yrkande. 
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Ja-röst innebär bifall till Förskole- och grundskoleförvaltningens förslag. Nej-
röst innebär bifall till Robert Stenbergs (ÖrP) och Bo Ammers (SD) yrkande. 
 
Ja-röster lämnas av Jonas Håård (S), Emelie Jaxell (M), Mats-Olof Liljegren (L), 
Matilda Jansson (S), Thomas Börjesson (S), Inger Blückert (S), Magnus Talbäck 
(S), Mattias Eonsuu (M), Maria Hedwall (M), Elisabeth Malmqvist (C), Lena 
Hansson (L), Kasper Avenbrand (KD) och Christer Håkansson (V). 
 
Nej-röster lämnas av Bo Ammer (SD) och Robert Stenberg (ÖrP). 
 
Ordförande finner med resultatet 13 ja-röster och 2 nej-röster att 
Grundskolenämnden beslutar enligt Förskole- och grundskoleförvaltningens 
förslag. 

Bo Ammer (SD) och Robert Stenberg (ÖrP) reserverar sig mot beslutet. 

Därefter ställer ordföranden proposition på Christer Håkanssons (V) yrkande 
om att få lämna ett särskilt yttrande till protokollet och finner att 
Grundskolenämnden godkänner detta. 

Slutligen ställer ordföranden proposition på Mats-Olof Liljegrens (L) yrkande 
om att få lämna ett särskilt yttrande till protokollet och finner att 
Grundskolenämnden godkänner detta. 

Beslut 
Grundskolenämnden beslutar: 

1. Sörbyskolan och Sörbyängsskolan slås ihop till en ny skolenhet från 
och med läsåret 2024/25 i Sörbyskolans lokaler. 

2. Kryddgårdsskolan och Änglandaskolan slås ihop till en utökad enhet 
från och med läsåret 2024/25 i Änglandaskolans lokaler. 

3. Planerad renovering av Wallerska skolan pausas och en utredning av 
området Väster genomförs med förslag på eventuella åtgärder.  

4. Christer Håkansson (V) får lämna ett särskilt yttrande till protokollet. 
5. Mats-Olof Liljegren (L) får lämna ett särskilt yttrande till protokollet. 

Reservation 
Robert Stenberg (ÖrP) reserverar skriftligen mot beslutet till förmån för eget 
yrkande. 

Kasper Avenbrand (KD) reserverar sig skriftligen mot beslutspunkt 1 och 2 till 
förmån för eget yrkande.  

Bo Ammer (SD) reserverar sig skriftligen mot beslutet till förmån för eget 
yrkande.  

§ 184 Inkomna skrivelser 
Ärendenummer: Gn 16/2023 
Handläggare: Jonas Håård (S) 
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Ärendebeskrivning 
Redovisning av inkomna skrivelser under perioden 2023-11-01 till 2023-11-27. 

Det har skapats 5 samlingsärenden i kommunens ärendehanteringssystem 
W3D3 där frågor och synpunkter samlas kopplat till omorganiseringen av 
lokaler. Nämnden får ta del av en sammanställning av vilka handlingar som 
fram till datum för uttag av sammanställningen (2023-11-27) är registrerade i 
ärendena. De 5 ärendena heter:  

Gn 2729/2023 Omorganisering av lokaler - Frågor och synpunkter till 
Förskole - och grundskoleförvaltningen 

Gn 2730/2023 Omorganisering av lokaler – Frågor och synpunkter till 
Kryddgårdsskolan 

Gn 2731/2023 Omorganisering av lokaler – Frågor och synpunkter till 
Sörbyskolan 

Gn 2732/2023 Omorganisering av lokaler – Frågor och synpunkter till 
Sörbyängsskolan 

Gn 2733/2023 Omorganisering av lokaler – Frågor och synpunkter till 
Änglandaskolan 

Förvaltningen har gått igenom ärendena för att plocka ut synpunkter där flera 
vårdnadshavare valt att ställa sig bakom innehållet och underteckna gemensamt 
med syfte att redovisa längre skrivningar för nämnden. Detta har resulterat i att 
handling 31 i ärende Gn 2729/2023 och handling 10 i ärende Gn 2732 
redovisas i sin helhet. Utöver dessa handlingar finns flera synpunkter från 
enskilda vårdnadshavare som inte redovisas i sin helhet då de till stor del berör 
enskilda elever och inte frågan generellt. 
 
Samtliga diarieförda handlingar är allmänna handlingar som kan begäras ut.  

Tillagt 2023-11-30 kl. 10:42: Fyra skrivningar till som inkommit till nämndens 
ordförande eller nämndens funktionsbrevlåda: 
- Begäran om återremittering alternativt avskrivning av ärendet  
- Sammanställning från mejl - fler inkomna skrivelser  
- Kommentarer och frågor till den utförda barnkonsekvensanalysen 
- Till Grundskolenämndens ledamöter från personalen på Kryddgårdsskolan 

Beslutsunderlag 
- Inkomna skrivelser 2023-11-01 till 2023-11-27 
- Sammanställning av handling/ärendemening registrerade i de 5 
samlingsärenden (Gn 2729/2023, Gn 2730/2023, Gn 2731/2023, Gn 
2732/2023, Gn 2733/2023) som finns kopplat till frågan om lokalöversyn.  
- Handling 21 i Gn 2729/2023 
- Handling 10 i Gn 2732/2023 
- Begäran om återremittering alternativt avskrivning av ärendet  
- Sammanställning från mejl - fler inkomna skrivelser 
- Kommentarer och frågor till den utförda barnkonsekvensanalysen 
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- Till Grundskolenämndens ledamöter från personalen på Kryddgårdsskolan 

Förslag till beslut 
Förskole- och grundskoleförvaltningens förslag till Grundskolenämnden:  

- Anmälan av inkomna skrivelser läggs till handlingarna.  

Beslut 
Grundskolenämnden beslutar:  

- Anmälan av inkomna skrivelser läggs till handlingarna.  

§ 185 Övriga frågor 
Handläggare: Jonas Håård (S) 

Ärendebeskrivning 
Här redogörs eventuella övriga frågor. 
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Yrkande 

Datum: 2023-11-30 

Ärende: Förslag om sammanslagning av grundskoleenheter samt fortsatt översyn av 

grundskolornas lokaler 

Ärendenummer: Gn 2179/2023 

OMTAG KRING SKOLNEDLÄGGNINGARNA! 

Kristdemokraterna har sedan översynen om grundskolans lokaler tillsattes, framfört skarp kritik 

mot processen bland annat genom ett gemensamt ledamotsinitiativ med L, SD och ÖrP. Vi hade 

velat se en process som pågick under en längre tid för att skapa delaktighet inom nämnden, men 

även med dem som berörs av förslaget: Elever, föräldrar och lärare. För de berörda blev 

majoritetens förslag en chock, som en blixt från klar himmel. Det är inte ett bra sätt att hantera 

en fråga som påverkar den egna vardagen och barnen så mycket som en skolnedläggning gör. 

 

Hade processen fått fortgå under längre tid hade även förslaget varit bättre berett. På nämndens 

beredningsmöte den 23:e november var lokalförhållandena fortsatt oklara, och det verkade ha 

funnits flera olika besked. Det fanns heller ingen garanti för att Kryddgårdsskolans lokaler 

kommer fyllas med en förskola, för det har inte hunnits göra en förstudie för att utreda om 

lokalen faktiskt kan inhysa en förskola. Vi kan alltså inte vara helt säkra på att lokalen inte 

kommer stå tom. Hade inte denna process varit så stressig så hade förskolan hunnit titta närmare 

på frågan och då hade det inte uppstått några oklarheter kring frågan. 

 

Det finns heller inga beräkningar på hur mycket kommunen skulle minska sina hyreskostnader 

genom att gå ur Kryddgårdsskolans lokaler. Det finns inga beräkningar på tillkommande 

kostnader vid inflyttningen till de nya skolorna. Anpassningar och flyttkostnader finns inte med 

i beräkningen. Planer för sammanslagningen, vart finns dem? 

 

Förvaltningen och politiken behöver mer tid. Alla oppositionspartier har inte ens fått likvärdiga 

förutsättningar att sätta sig in i frågan. Kristdemokraterna vill vara med och ta ansvar för 

Örebros utveckling och ser problematiken med minskande elevtal och överkapacitet i lokalerna. 

Vi anser dock att ärendet är för hastigt förberett för att kunna ta ställning idag. Elevtalen 

minskar inte så dramatiskt att Grundskolenämndens ekonomi kommer krascha om inte åtgärder 

vidtas i detta nu. Vi har möjlighet att vänta ett år med beslutet för att processen ska få ha sin 

gång och vara bättre underbyggd, utan att samtidigt riskera stora ekonomiska konsekvenser.  

 

Vad gäller Wallerska skolan anser vi att förslaget är rimligt. Med detta förslag får vi möjlighet 

att förhoppningsvis skapa den process med delaktighet och insyn som vi hade velat ha för 

Sörbyängsskolan och Kryddgårdsskolan. Det är klokt att inte renovera en skola om inte området 

är färdigutrett. Så förvaltar vi skattepengar klokt. 

 

 



 
 

 
 

KRISTDEMOKRATERNA  www.kristdemokraterna.se 
       

 

 

 

 

 

Med anledning av detta anser inte Kristdemokraterna att frågan om skolnedläggningar (Förslag 

1 & 2) är redo att ta ställning till. Därför bör översynen fortgå tills hösten 2024 för att ett lugnt, 

kvalitativt och underbyggt förslag ska kunna presenteras för nämnden att ta ställning till. Då kan 

beslutet tas i samband med den skolvalsprocess som börjar därefter. Vi säger också ja till 

förslaget om att stoppa Wallerska skolans renovering 

 

Med hänvisning till ovan yrkar Kristdemokraterna: 

 

• Avslag på förslag 1 & 2 till förmån för eget yrkande: Att översynen av 

grundskolans lokaler fortgår, men parlamentariskt, för att beslut om eventuella 

skolnedläggningar i stället ska tas vid ett grundskolenämndsammanträde hösten 

2024 

• Bifall på förslag 3 

 

 

Om yrkandet faller gäller ovanstående som reservation. 

FÖR KRISTDEMOKRATERNA I ÖREBRO 

 

Kasper Avenbrand, ledamot i Grundskolenämnden (KD) 

Jesper Nordström, ersättare i Grundskolenämnden (KD) 

 



Örebro torsdag 30 november 2023 

Särskilt yttrande
Ärende Gn 2179/2023 

Liberalerna är ett skolparti med fokus på varje barns rätt och möjlighet till en bra skol-
gång i hela Örebro kommun. 

Vi har efter många överväganden valt att ställa oss bakom de styrandes förslag till beslut. 

Vi vill med ett särskilt yttrande göra klart att vi är mycket missnöjda med den process som 

har lett fram till förslaget till beslut. 

Vi anser att medborgarna förtjänar respekt och att stora beslut ska föregås av dialog, öp-

penhet och parlamentariskt arbete. Allt för att säkra att alla goda idéer tas tillvara och att 

besluten är förståeliga även för de som är emot dem. 

För Liberalerna 
Mats-Olof Liljegren och Lena Hansson 

Liberalerna Örebro • Mats-Olof Liljegren • Press- och medieansvarig • Tel. 070 360 19 19 • e-post: mats-olof.liljegren@liberalerna.se



  
  2023-11-30 Yrkande – Förslag om sammanslagning av grundskoleenheter 

 
 

 
 

Sverigedemokraterna Örebro kommun 
Organisationsnummer: 802450–5730 
Box 30000, 701 35, Örebro 
Telefon: 019-21 55 38 
E-post: orebro@sd.se Sid. 1  (3) 

Yrkande 
Ärende: Förslag om sammanslagning av grundskoleenheter samt fortsatt översyn av grundskolornas lokaler 
Ärendenummer: GN 2179/2023 
Datum: 2023-11-30 

 

Nedläggningsbeslutet är kortsiktigt tänkt, processen 
katastrof och underlaget minimalt 
Sedan pressträffen den 16 november när Sverigedemokraterna först fick vetskap om förslaget att lägga ned de 
uppskattade skolorna Kryddgårdsskolan och Sörbyängsskolan, har partiet fått arbeta i motvind för att få tag på 
information. Bifogade handlingar i ärendet är inte tillräckliga för att försvara beslutet. Som grund används Örebro 
kommuns totalt vikande elevunderlag, samtidigt som prognoser i berörda områden saknas. Vi har därför använt 
samma data som Behovsanalysen bygger på, för att försöka sätta oss in i om behov av nedläggning ens finns i 
området. 

   

Utifrån denna mer detaljerade nivå ser vi direkt att den skidbacke till prognos som presenteras i förslaget, inte 
är jämförbar med det berörda området. Siffrorna berörande 2028–2032 har många trendbrytningar och 
ifrågasättande kan göras kring prognosens träffsäkerhet så långt fram i tiden. Tybble och Sörby har vikande 
siffror, men Sörbyängen ligger på stabila nivåer. Ladugårdsängen har en årlig ökning vilket tydligt visar på ökade 
behov av skolplatser i området. 

Att endast redovisa Örebro kommuns vikande elevunderlag, när området Ängen har en helt annan trend, är 
märkligt. Återkommande visar de styrande att de inte vill leverera en transparens kring varför man landat i dessa 
två skolor eller varför beslutet måste tas här och nu med sådan oerhörd brådska. 

Den statistik vi tittat vidare på i områdena visar även på en annan bild gällande befolkningsökningen i området, 
samt barnafödandet, där inget i prognoserna visar på en nedförsbacke, utan en uppförsbacke. Sörbyängen och 
Ladugårdsängen är i en utökningsfas. Bara inom några år visar prognoserna på en återhämtad nivå. Där den 
enda skollokal som kan riskera att ”stå tom” är Sörbyskolan. Då Tybble redan idag har lågt antal barn, som 
fortsätter att minska. 
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Redan 2025 ökar barnafödandet i Sörbyängen enligt prognosen. 

 

Andelen barn i låg ålder kommer enligt prognosen återhämta tappet och inom några år ha liknande volym som 
år 2022. 

Att beslutet endast baserar sig på prognosen är i grunden farligt, då den inte kan ta höjd för hur utvecklingen 
och barnafödandet kommer se ut när inflationen återhämtat sig och vi går in i nästa högkonjunktur. Att överge 
skollokaler i Sörbyängen skapar bekymmer när det blir ökade behov av skolplatser i området. Görs 
Sörbyängsskolans lokaler om till något helt annat och skolgårdarna bebyggs med bostäder. Var ska vi då hitta 
mark för att bygga en ny skola? Vad kommer det kosta och hur långt bort i framtiden ligger ett sådant beslut? 

Ladugårdsängens ökningar visar även att Änglandaskolan och Navet inte kan hantera sin ökning och elever från 
Sörbyängen. Det kommer krävas en utbyggnad av befintliga skolor eller en helt ny skolenhet i området, för att 
kunna hantera den kommande volymökningen. 
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Befolkningsutvecklingen är positiv i samtliga områden de kommande 5 åren. Hur detta exakt kommer landa 
gällande antal barn är något prognosen bara kan gissa sig till. Men området ökar markant i antal invånare och 
behov av skolor i området på minst samma nivå som idag är tydligt. Tendenserna pekar snarare på behov av 
fler skolplatser, inte färre. 

Den data vi fått fram besvarar bara delar av de initiala frågorna och gör att partiet blivit mer övertygade om att 
det är ett dåligt och kortsiktigt beslut. Trots vår negativa inställning vill vi ha all fakta på bordet innan klubbslaget 
faller. För den här typen av process och arbetssätt är inget vi ställer oss bakom. 

 

Med hänvisning till ovanstående yrkar vi: 

 Att ärendet återremitteras och kompletteras med utförliga prognoser för skolornas upptagningsområde 
samt erforderlig konsekvensanalys kring beslutets påverkan i Ladugårdsängen, Sörbyängen, Sörby och 
Tybble. Samt inkludera samtliga kostnader och besparingar beslutet medför, vilka investeringsbehov 
som uppstår och dess prognostiserade kostnader. 

 Att i det fall vårt förslag om återremiss faller ska ärendet avslås i sin helhet. 

 

Om yrkandet faller gäller ovanstående som reservation. 

 

 

För Sverigedemokraterna i Grundskolenämnden: 

Bo Ammer (SD)  Margret Brini (SD) 
Ledamot  Ersättare 

 

 



                                                               Datum:  2023-11-30 Särskilt yttrande  
                                                               Grundskolenämnden   

Vänsterpartiet Örebro kommun 

 
 

 5. Sammanslagning av 
grundskoleenheter samt fortsatt 
översyn av grundskolornas lokaler 

Demokrati handlar inte bara om att uttrycka sin mening eller att 
göra val mellan olika förslag, utan att göra välgrundade val, att 
kunna motivera sitt ställningstagande och visa att man tagit 
hänsyn till alla faktorer av betydelse. Detta förutsätter att 
nödvändig information finns tillgänglig och att berörda parter får 
lämna sina synpunkter. Allt detta tar tid. Demokrati är ofta en 
långsam process. 

Ovan nämnda förutsättningar har ej varit för handen när det 
gäller frågan om sammanslagning av grundskoleenheter. 

Det hade kunnat gå att genomföra processen genom att 
presentera planerna, men inte tagit beslut förrän det hade varit 
möjligt att diskutera genomförande och konsekvenser. Det 
betyder inte i sig att beslutet varit annorlunda, men 
förhoppningsvis bättre förankrat. 

 
 
För Vänsterpartiet  
 
 
 
 
 
 
Christer Håkansson 



Grundskolenämnden, 30 november 2023 
 
 
 

 

 

Yrkande till Grundskolenämnden:  

NEJ till skolnedläggningar! 
Det politiska styret bestående av Socialdemokraterna, Moderaterna och Centerpartiet har 
tillsammans med Vänsterpartiet och Liberalerna bestämt sig för att lägga ner Kryddgårdsskolan och 
Sörbyängsskolan. De har kallat beslutet många saker, skolomläggning, lokalanpassning, ihopslagning, 
sammanslagning, skolförändring m.m. Till och med de yngsta barnen på de här skolorna vet att 
dessa begrepp är missvisande nyspråk. Det är rör sig om skolnedläggningar, inget annat. 

Istället för att skära ner på BRT-system, hittepåtjänster, konstinköp, ett icke-fungerande 
kulturkvarter, islamister, onödiga styrdokument, dyra digitaliseringsprojekt, sina egna löner och 
annat dravel, väljer man att lägga ner två fullt fungerande skolor! Inte nog med det, de skyndar 
dessutom igenom beslutet på två veckor och struntar i att prata med familjerna och skolpersonalen i 
processen. Partierna som står bakom beslutet säger att de ”tar ansvar”, för vem då? För vem tar 
man ansvar?  

Örebropartiet prioriterar kärnverksamheten över allt annat! Andra partier kallar det populism, vi 
kallar det sunt förnuft. Faktum kvarstår dock, hade våran politik gällt hade kommunen kunnat 
behålla dessa skolor. Vi är på föräldrarnas, lärarnas och framförallt barnens sida i det här! Vi kommer 
INTE ställa oss bakom dessa skolnedläggningar. 

Örebropartiet yrkar därför: 

• AVSLAG! 

 

Ifall yrkandet faller gäller det som min reservation 

Robert Stenberg 
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